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Barbara Ahlmark samt biträdande borgarrådssekreteraren Patrik Ljungman. 

I möten under § 6 deltar Frida Saarinen och Birgitta Ljungdal, konsulter från SWECO 

EuroFutures AB. 

 

 

§ 1 Närvarande 

Noteras närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare.  

 

 

§ 2 Val av justerare 

Vice ordföranden Christopher Ödmann (MP) utses att tillsammans med 

ordföranden Joakim Larsson (M) justera dagens protokoll. 

 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

Anmäls att äldrenämndens protokoll 1/2013-01-22 justerats 2012-02-04.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 

Ledamoten Mirja Räihä (S) önskar få en fördjupad information rörande 

skrivelsen om vård- och omsorgsboende Mariahemmet från lokala 

pensionärsrådet vid Södermalms stadsdelsnämnd som anmälts till 

äldrenämnden under § 23. 

 

Varefter godkänns dagordningen. 

 

 

§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och ersättare 

Inga skrivelser anmäls. 

   

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

Ordföranden Joakim Larsson välkomnar Frida Saarinen och Birgitta Ljungdal 

från SWECO som presenterar rapporten ”Framskrivning av 

äldreomsorgsbehovet för perioden 2013-2040”. 

 

Broschyren ”Måltidsidéer – till vardag och fest”, 2013, delas ut till nämnden. 

 

 

§ 7     Verksamhetsberättelse för äldrenämnden för år 2012 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 105-30/2013 

 

 Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) med instämmande av övriga ledamöter 

och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) anmäler eget särskilt uttalande.  

 

 Äldrenämndens beslut 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens årsredovisning med bokslut för år 

2012 och överlämnar denna verksamhetsberättelse för äldrenämnden för år 

2012 till kommunfullmäktige och stadens revisorer. 

 Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Särskilt uttalande (MP): 

”Även om verksamhetsberättelsen ger en viss positiv beskrivelse av stadens 

äldreomsorg så finns det anledning att påtala vissa brister.  

Under året har inspektioner utförts i hemtjänstföretag, servicehus, och vård- och 

omsorgsboenden. Brister har framkommit avseende bl.a. bemanning, vård och omsorg 

samt bemötande. Det brister fortfarande i förbättringsområden som dokumentation, 

journalföring, genomförandeplaner och kompetensutvecklingsplaner för personalen. 

Klagomål har framkommit rörande låg personalbemanning samt avsaknad av 

aktiviteter på avdelningen. Det går inte att utläsa hur hemtjänstpersonalens uppdrag 

med dess allt sjukare vårdtagare och kortare besökstid påverkar personalens 

arbetsmiljö. 

Trots det anspråkslösa målet att erbjuda en (1) ungdom sommarjobb i stadens regi har 

äldrenämnden inte nått målet, det borde kunnat gå.  

Det är också oroande att sjukfrånvaron ligger på en betydligt högre nivå än de uppsatta 

målen, 6,5 procent. Ytterligare åtgärder behövs för att få ner sjuktalen. 

Det är bra med satsningar som gjorts på kompetensutveckling och utbildning, även om 

Miljöpartiet vill se mer av ett kulturellt och internationellt kompetenslyft.” 

 

Särskilt uttalande (S): 

”Förvaltningen redovisar att måluppfyllelsen gentemot verksamhetsplan är god. Men 

vi socialdemokrater måste ändå uttrycka vår oro för valfrihetssystemen inom 

hemtjänsten. Antalet utförare har ökat något från förra verksamhetsberättelsen. Men 

det är tråkigt att återigen läsa att avtal har hävts på grund av brister hos utförarna. 

Givetvis anser vi att det är bra att staden agerar snabbt när det gäller oegentligheter 

men å andra sidan är det också ett tecken på kontrollen vid auktorisation brister. Vi vill 

se större politiskt inflytande över vem eller vilka kan få ansvaret att ge omvårdnad till 

de äldre medborgarna. Med det vill vi säga att det inte är tillräckligt att stadsdirektören 

har en delegation både för tecknandet av avtal samt att häva dessa avtal. Därtill anser 

vi att stadsdelsnämnderna borde ha mycket mer att säga till om när det gäller hur 

äldreomsorgen ska organiseras. 

Därtill ställer vi oss undrande över rapporten om uppföljning, granskning och 
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inspektion. Enligt rapporten finns det ingenting att anmärka när det gäller Linnégården 

på Östermalm. Det känns märkligt med tanke på att Linnégården har varit 

uppmärksammad i dagstidningar på grund av brister i verksamhen.” 

 

 

Särskilt uttalande (V): 

”Ett inriktningsmål för kommunfullmäktige är att Stockholm ska vara en trygg stad för 

de boende. Den situation där äldre är som mest utsatta är när de kommer till ett vård- 

och omsorgsboende, när de inte längre klarar att bo hemma och är tvungna att bryta 

upp från det egna hemmet. När nu många boenden ska renoveras alternativt omvandlas 

till andra typer av boenden, blir det lite för uppenbart att målet om trygghet inte sätts i 

första rummet. Vi får lite för många rapporter om att informationen till boenden och 

anhöriga inte fungerar, och i ännu mindre grad möjligheten till inflytande. De äldre 

möts inte med den respekt och integritet de borde kunna förvänta sig. Vänsterpartiet 

anser inte att man kan säga att de äldre är tillförsäkrade ett tryggt vård- och 

omsorgsboende i dag i Stockholms stad. Avvikelserna är alltför många.  

 

Ett nämndmål är att de äldres behov av olika boendeformer ska tillgodoses. Ett av 

äldrenämndens ansvarsområden är att göra en boendeplanering. Vänsterpartiet har 

flera gånger lyft att vi bör få en bättre redovisning av vilka äldreomsorgsboenden som 

är mest attraktiva och vilka som de äldre tackar nej till då det är en viktig kunskap för 

framtida boendeplanering. Nu lyfter även KPR behovet av redovisning av såväl 

eftertraktade som boenden som många avstår ifrån. Vad är eftertraktat, vilka 

konsekvensanalyser kan vi dra? 

 

En av de besvärligaste konsekvenserna med centralupphandlingarna är svårigheten att 

utkräva ansvar. När stadsdelsnämnden inte kan säga upp avtal vid allvarliga 

kontraktsbrott eller fatta beslut om förlängning så försämras medborgarnas, brukarnas 

och de anhörigas möjligheter till inflytande. Den borgerliga majoritetens politik består 

av hänvisningspilar, ansvaret ligger alltid någon annanstans, byråkratin blir allt mer 

svåröverskådlig.  

 

Kvalitet och valfrihet för de äldre ska utvecklas och förbättras, är ytterligare ett 

nämndmål. Valfrihet i borgarnas Stockholm är helt synonymt med antalet utförare. 

Idag finns 142 privata utförare i hemtjänst. Alla dessa 142 utförare styrs dock helt av 

ett biståndsbeslut och av en budget fastlagd i fullmäktige, och antalet utförare säger i 

själva verket absolut ingenting om de äldres valfrihet. Det hade varit mer relevant att 

utvärdera äldres möjlighet till inflytande i sin vardag, t.ex. Det närmaste man kommer 

detta är en redovisning av genomförda rådslag. Men har dessa rådslag resulterat i 

något? Det redovisas inte. 

I övrigt finns under denna rubrik även redovisningar av utbildningsinsatser, och 

givetvis är kunskap hos personalen en förutsättning för äldres inflytande i det dagliga 

livet, men inte ens den mest välutbildade personal kan ersätta frånvaron av verkligt 

inflytande över den biståndsbedömda insatsen. 

 

Vad gäller målet mångfald av utförare så är det uppenbart att sedan länge väl kända 

institutioner av karaktären ideella organisationer och stiftelser drar sig ur. Röda Korset, 

Ersta, Borgerskapet har alla sagt upp avtal med staden för att de anser att villkoren inte 



                      Äldrenämndens protokoll nr 2/2013-02-19   

 

 

                                                                                            

                                                              Utdragsbestyrkande                                                                                                         

                                                                                                                                                                      

                                                                                                                                                                 

                   5       

 

längre är rimliga. Majoriteten har svarat att de ser över villkoren och att dessa tvärtom 

blir bättre. Men Ersta kommer t.ex. inte att återuppta sin hemtjänst. De har gjort 

bedömningen att den nya ersättningen fortfarande inte är tillräcklig, att den fortfarande 

har urholkats sett i ett längre perspektiv och att det fortfarande inte är möjligt att utföra 

en hemtjänst som är tillfyllest.” 

 

 

§ 8      Handlingsplan för ökad insamling av matavfall i Stockholms stad för  

           biologisk behandling 

           Remiss från kommunstyrelsen, dnr 303-442/2012 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 201-75/2013 

 

 Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), ledamoten Helen Jäderlund Eckardt 

(FP) med instämmande av ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ersättaren 

Madeleine Sjöhage (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Torun Boucher (V) yrkar bifall till eget förslag till beslut med  

stöd av vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget särskilt 

uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) finner att det finns två förslag till beslut: 

förvaltningens förslag till beslut som stödds av (M), (FP), (S) och 

ersättaryrkande från (C) och ett gemensamt förslag till beslut från (V)  

och (MP). 

 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoriteten för 

förvaltningens förslag till beslut som stöds av (M), (FP), (S) och (C). 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

      Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsens som sitt svar på remissen ”Handlingsplan för ökad 

insamling av matavfall i Stockholms stad för biologisk behandling”. 

 

Reservation från (V) och (MP):  

Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) med instämmande av vice 

ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) och hänvisar till ett gemensamt yrkande: 

”Vi yrkar gemensamt att äldrenämnden beslutar att godkänna förvaltningens förslag 

till beslut, därutöver anföra nedan tillägg, och överlämna till kommunstyrelsen som sitt 

svar på remissen: 

 


